
Troisième session, vingt-neuvième Législature

Third Session, Twenty-Ninth Legislature

ASSEMBLÉE NATIONALE DU QUÉBEC

NATIONAL ASSEMBLY OF QUÉBEC

Projet de loi 127
(PRIVÉ)

Loi concernant St. Fabien Copper Mines
Limited (No Personal Liability)

Bill 127
(PRIVATE)

An Act respecting St. Fabien Copper
Mines Limited (No Personal Liability)

Première lecture

First reading



M. HARVEY (Chauveau)

L'ÉDITEUR OFFICIEL DU QUÉBEC
ROCH LEFEBVRE
QUÉBEC OFFICIAL PUBLISHER

1972

Projet de loi 127 **(PRIVÉ)**

Loi concernant St. Fabien Copper Mines Limited (No Personal Liability)

ATTENDU que St. Fabien Copper Mines Limited (No Personal Liability), avec siège social à Montréal, a, par sa pétition, représenté:

Qu'elle a été constituée en corporation par lettres patentes émises le 27 juillet 1967, que son capital-actions était fixé à \$8,000,000, divisé en 8,000,000 d'actions ordinaires de un dollar chacune et qu'elle est régie par la Loi des compagnies minières;

Qu'elle résulte de la fusion des compagnies minières Territory Mining Company Limited (No Personal Liability) et Cable Mines and Oils Limited (No Personal Liability), respectivement constituées en corporation le 30 août 1951 et le 11 octobre 1950 et régies par la Loi des compagnies minières;

Que, lors de la fusion desdites compagnies, les 2,063,563 actions ordinaires d'une valeur nominale de un dollar chacune, émises et entièrement acquittées de la compagnie Territory Mining Company Limited (No Personal Liability) et les 2,936,370 actions ordinaires d'une valeur nominale de un dollar chacune, émises et entièrement acquittées de la compagnie Cable Mines and Oils Limited (No Personal Liability), ont été converties et émises en 4,999,933 actions ordinaires d'une valeur nominale de un dollar chacune de la pétitionnaire;

Que, depuis sa constitution en corporation, 1,920,000 actions ordinaires de son capital-actions ont été émises pour une

Bill 127 **(PRIVATE)**

An Act respecting St. Fabien Copper Mines Limited (No Personal Liability)

WHEREAS St. Fabien Copper Mines Limited (No Personal Liability), whose corporate seat is at Montreal, has by its petition represented:

That it was incorporated by letters patent issued on July 27, 1967, its capital stock was fixed at \$8,000,000 divided into 8,000,000 common shares of one dollar each and it is governed by the Mining Companies Act;

That it is the product of the amalgamation of the mining companies called Territory Mining Company Limited (No Personal Liability) and Cable Mines and Oils Limited (No Personal Liability), incorporated respectively on August 30, 1951 and October 11, 1950 and governed by the Mining Companies Act;

That at the time of the amalgamation of the said companies, the 2,063,563 issued and paid-up common shares of a par value of one dollar each of Territory Mining Company Limited (No Personal Liability) and the 2,936,370 issued and paid-up common shares of a par value of one dollar each of Cable Mines and Oils Limited (No Personal Liability) were converted and issued in 4,999,933 common shares of a par value of one dollar each of the petitioner;

That since its incorporation 1,920,000 common shares of its capital stock have been issued for a total consideration

considération totale de \$440,000, représentant un escompte de 77.1%, soit à un prix inférieur à leur valeur nominale;

Que la pétitionnaire a omis, pour l'émission desdites actions, de se conformer à la Loi des compagnies minières qui requiert dans un tel cas l'adoption et la ratification par la compagnie d'un règlement d'escompte ainsi que la transmission de ce règlement, dans les trente jours de son adoption, par lettre recommandée, au ministre des institutions financières, compagnies et coopératives;

Que l'émission et l'acquittement desdites 1,920,000 actions sont ainsi entachés de nullité;

Qu'il est opportun pour la compagnie, les administrateurs et les actionnaires de remédier à un pareil vice;

Attendu que la pétitionnaire a demandé l'adoption d'une loi à ces fins et qu'il est à propos d'accéder à sa demande;

À ces causes, Sa Majesté, de l'avis et du consentement de l'Assemblée nationale du Québec, décrète ce qui suit:

1. L'émission et l'acquittement de 1,920,000 actions ordinaires d'une valeur nominale de un dollar chacune de la compagnie St. Fabien Copper Mines Limited (No Personal Liability) antérieurement à la présente loi pour la considération totale de \$440,000, représentant un escompte de 77.1%, soit à un prix inférieur à leur valeur nominale, ne sont pas invalidés par le fait que les dispositions de l'article 8 de la Loi des compagnies minières n'aient pas été observées.

2. La présente loi entre en vigueur le jour de sa sanction.

of \$440,000, representing a discount of 77.1%, namely at a price under their par value;

That in issuing the said shares the petitioner failed to comply with the Mining Companies Act, which requires in such a case that the company adopt and ratify a discount by-law and the transmission of such by-law within thirty days of its adoption, by registered letter, with the Minister of Financial Institutions, Companies and Cooperatives;

That the issue and payment of the said 1,920,000 shares are thus vitiated by nullity;

That it is expedient for the company, the directors and the shareholders that such defect be remedied;

Whereas the petitioner has prayed for the passing of an act for such purpose and it is expedient to grant its prayer;

Therefore, Her Majesty, with the advice and consent of the National Assembly of Québec, enacts as follows:

1. The issue and payment of 1,920,000 common shares of a par value of one dollar each of St. Fabien Copper Mines Limited (No Personal Liability) prior to this act for the total consideration of \$440,000, representing a discount of 77.1%, namely at a price under their par value, are not invalidated by the fact that the provisions of section 8 of the Mining Companies Act have not been observed.

2. This act shall come into force on the day of its sanction.